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OR.IV.0022.1.21.2024 

PROTOKÓŁ NR 4/2024 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w dniu 3 czerwca 2024 r. 

Starostwo Powiatowe w Raciborzu 

Plac Okrzei 4, 47 – 400 Racibórz 

 

Obecni na posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta Grzegorz Swoboda. Przewodniczący posiedzenia 

stwierdził, na podstawie listy obecności, wymagane quorum Zarządu Powiatu Raciborskiego 

do podejmowania uchwał. Starosta poinformował, że piątek 31 maja br. ustalił dniem wolnym 

od pracy dla pracowników Starostwa z obowiązkiem jego odpracowania w dniu 8 czerwca br.  

(sobota), stąd protokół z posiedzenia Zarządu w dniu 28 maja 2024 r. zostanie przedłożony  

na kolejne posiedzenie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 08.00, odbyło się w budynku A, na I piętrze,  

w sali Zarządu. 

Starosta zaproponował, aby oddawanie głosu sygnalizowane było poprzez 

podniesienie ręki. Przed każdym głosowaniem będzie zadawał pytanie kto jest za danym 

rozstrzygnięciem, przykładowo zaakceptowaniem/podjęciem uchwały, itp. 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem porządku posiedzenia? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów 

przeciw, 0 głosów wstrzymujących – przyjął szczegółowy porządek posiedzenia,  

który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Starosta wyznaczył Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu  

do zreferowania poszczególnych punktów porządku posiedzenia, zgodnie z podziałem 

kompetencji w zakresie nadzoru i koordynacji spraw prowadzonych w komórkach 

organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Raciborzu i jednostkach organizacyjnych Powiatu 

Raciborskiego. 
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TEMATYKA  POSIEDZENIA: 

 

1. Projekty uchwał Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Starosta poinformował, że kolejne planowane posiedzenie odbędzie się w tut. Starostwie  

11 czerwca 2024 r. o godz. 09.00. 

 

Ad. 1 

 

Starosta oddał głos Skarbnikowi Powiatu Romanowi Nowakowi, celem przedstawienia 

projektów uchwał Zarządu w zakresie spraw finansowych. 

 

Skarbnik Powiatu omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie  

dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok.  

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824165. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Powiatu Raciborskiego na 2024 rok? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu 

Raciborskiego na 2024 rok. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zmiany rocznego planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych powiatowi na rok 2024. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824166. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany rocznego planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi 

na rok 2024? 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany rocznego planu finansowego 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi na rok 2024. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Skarbnik Powiatu zapoznał zebranych z projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w sprawie zmiany planu finansowego środków pochodzących z Funduszu Pomocy  

na 2024 rok. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824169. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany planu finansowego 

środków pochodzących z Funduszu Pomocy na 2024 rok? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany planu finansowego środków 

pochodzących z Funduszu Pomocy na 2024 rok. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

W tym miejscu Starosta poinformował, że szkoły i inne jednostki organizacyjne powiatu będą 

mogły składać wnioski o realizację zadań dofinansowanych ze środków europejskich  

jeśli będą one dotyczyć tzw. projektów twardych czyli o charakterze inwestycyjnym.  

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przedstawił projekt uchwały Zarządu 

Powiatu Raciborskiego w sprawie upoważnienia Członka Zarządu Marka Kurpisa  

do reprezentowania Powiatu Raciborskiego na Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników 

spółki działającej pod firmą - Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Raciborzu  

Sp. z o. o. z siedzibą w Raciborzu w dniu 7 czerwca 2024 r. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

822965. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie upoważnienia Członka Zarządu 

Marka Kurpisa do reprezentowania Powiatu Raciborskiego na Zwyczajnym Zgromadzeniu 

Wspólników spółki działającej pod firmą - Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej  

w Raciborzu Sp. z o. o. z siedzibą w Raciborzu w dniu 7 czerwca 2024 r.? 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie upoważnienia Członka Zarządu  

Marka Kurpisa do reprezentowania Powiatu Raciborskiego na Zwyczajnym Zgromadzeniu 

Wspólników spółki działającej pod firmą - Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej  

w Raciborzu Sp. z o. o. z siedzibą w Raciborzu w dniu 7 czerwca 2024 r. i zobowiązał  

do wykonywania prawa głosu w sprawie:  

1) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Zarządu z działalności Spółki oraz sprawozdania 

finansowego za rok obrotowy obejmujący okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”, 

2) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

przeznaczenia zysku za rok obrotowy obejmujący okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”, 

3) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

udzielenia absolutorium członkom Zarządu Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej 

Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Raciborzu z wykonania obowiązków 

za rok obrotowy 2023 obejmujący okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”, 

4) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

udzielenia absolutorium członkowi Rady Nadzorczej Panu Rafałowi Jasińskiemu (Jasiński)  

z wykonania obowiązków za rok obrotowy 2023 obejmujący okres od 01.01.2023 r.  

do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”, 

5) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

udzielenia absolutorium członkowi Rady Nadzorczej Pani Aleksandrze Mierze - Spyrze 

(Miera - Spyra) z wykonania obowiązków za rok obrotowy 2023 obejmujący okres  

od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”, 

6) uchwały Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników PKS w Raciborzu Sp. z o. o. w sprawie 

udzielenia absolutorium członkowi Rady Nadzorczej Pani Zuzannie Lepiarczyk (Lepiarczyk) 

z wykonania obowiązków za rok obrotowy 2023 obejmujący okres od 01.01.2023 r.  

do 31.12.2023 r. 

- głosować ,,za”.  
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Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Starosta omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie zwolnienia 

Dyrektora Zamku Piastowskiego w Raciborzu. 

Starosta przypomniał, że w dniu 22 maja 2024 r. na posiedzeniu Zarządu Powiatu 

Raciborskiego Dyrektor Zamku Piastowskiego w Raciborzu Krystyna Niklewicz 

oświadczyła, że wypowiada umowę o pracę z zachowaniem trzymiesięcznego okresu 

wypowiedzenia i zawnioskowała o zwolnienie ze świadczenia pracy w tym okresie.  

W związku z powyższym stosunek pracy z Dyrektorem Zamku Piastowskiego w Raciborzu 

rozwiąże się po upływie okresu wypowiedzenia - z dniem 31 sierpnia 2024 r. Jednocześnie 

Pani Krystyna Niklewicz została zobowiązana do wykorzystania urlopu wypoczynkowego  

w wymiarze proporcjonalnym, a w pozostałym okresie została zwolniona z obowiązku 

świadczenia pracy. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824336. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zwolnienia Dyrektora Zamku 

Piastowskiego w Raciborzu wraz z drobną autopoprawką redakcyjną zgłoszoną  

przez Wicestarostę Ewę Lewandowską do uzasadnienia? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zwolnienia Dyrektora Zamku 

Piastowskiego w Raciborzu, po wniesieniu drobnej autopoprawki redakcyjnej  

do uzasadnienia. 

Po zmianie, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Starosta zapoznał zebranych z projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pożyczki Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Rejonowemu im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824154. 

Szczegółowych informacji w ww. sprawie udzielił Skarbnik Powiatu. 
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Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

udzielenia pożyczki Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi 

Rejonowemu im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia 

pożyczki Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi 

Rejonowemu im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Ad. 3 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił kartę informacyjną Referatu 

Edukacji dot. przekształcenia Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu w jednostkę 

Powiatowe Centrum Kultury w Raciborzu. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824370. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis szczegółowo omówił proponowane 

działania mające na celu przekształcenie Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu – dalej 

MDK – w Powiatowe Centrum Kultury w Raciborzu. Jednocześnie przedstawił propozycję 

harmonogramu procedury przekształcenia MDK-u oraz aktualną strukturę zatrudnienia MDK.  

Podkreślił, że wszyscy nauczyciele zatrudnieni obecnie na pełny etat w MDK-u będą mieli 

możliwość zatrudnienia w szkołach prowadzonych przez powiat (w ramach Karty Nauczyciela)  

i jednocześnie dodatkową możliwość zatrudnienia w nowej placówce. 

W trakcie dyskusji: 

1) Starosta podkreślił, że głównym celem przekształcenia MDK-u jest zwiększenie 

atrakcyjności placówki oraz poszerzenie oferty zajęć,  

2) Wicestarosta Ewa Lewandowska podniosła, że skrót proponowanej nazwy jednostki,  

która ma powstać po przekształceniu MDK-u jest skrótem zastrzeżonym dla organizacji 

humanitarnej – Polskiego Czerwonego Krzyża, stąd należałoby zmienić ww. nazwę, 

3) Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin zapytała o rzeczywistą liczbę 

uczestników MDK-u z podziałem na osoby zamieszkujące w Raciborzu i poza 

Raciborzem. Jednocześnie zaproponowała, aby w jednostce, która powstanie  

po przekształceniu MDK-u, prowadzone były również zajęcia dla osób dorosłych, 
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4) Skarbnik Powiatu wniósł o rozważenie innej formy organizacyjnej dla jednostki,  

która ma powstać po przekształceniu MDK-u, niż jednostka organizacyjna powiatu. 

Zdaniem Skarbnika Powiatu celowym byłoby przekształcenie MDK-u w jednostkę kultury,  

co ułatwiłoby ustalanie samodzielnie np. cennika biletów wstępu przez dyrektora tej jednostki,  

5) Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin poparła propozycję Skarbnika 

Powiatu, aby po przekształceniu MDK-u została utworzona jednostka kultury. 

Poinformowała, że MDK jest jedynym domem kultury na terenie powiatu działającym  

jako jednostka oświatowa, stąd celowym jest, aby uelastycznić jego funkcjonowanie.  

 

Wsłuchując się w ww. propozycje Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis 

podkreślił, że o formie organizacyjnej jednostki mającej powstać po przekształceniu MDK-u 

zdecyduje Rada Powiatu Raciborskiego, a proponowana nazwa w karcie informacyjnej 

jednostki jest nazwą roboczą, którą można zmienić. Zasugerował, aby podobnie  

jak w przypadku Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego w Raciborzu, który został 

przekształcony w Powiatowe Centrum Sportu w Raciborzu, MDK został przekształcony  

w jednostkę organizacyjną powiatu. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z kartą informacyjną dot. przekształcenia 

Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu. 

Następnie Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem harmonogramu procedury przekształcenia 

Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu poprzez jego likwidację jako placówki 

oświatowej i wyrażeniem zgody na rozpoczęcie jej realizacji? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – przyjął harmonogram procedury przekształcenia Młodzieżowego 

Domu Kultury w Raciborzu poprzez jego likwidację jako placówki oświatowej i wyraził 

zgodę na rozpoczęcie jej realizacji. 

W pozostałym zakresie Zarząd polecił Kierownikowi Referatu Edukacji uzupełnić kartę 

informacyjną, w tym w szczególności o: 

1) uzasadnienie merytoryczne i finansowe proponowanego przekształcenia, 

2) analizę innych prawnie dopuszczalnych form organizacyjnych realizowania zadań, 

3) propozycję rozszerzenia oferty dla osób dorosłych, 

4) rzeczywistą liczbę uczestników MDK-u z podziałem na osoby zamieszkujące w Raciborzu  

i poza Raciborzem. 

Do ponownego omówienia karty informacyjnej Zarząd powróci na kolejnym posiedzeniu. 
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Sekretarz Powiatu Beata Bańczyk przedstawiła protokół Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Raciborskiego z kontroli pn. „Wykonanie budżetu Powiatu Raciborskiego za 2023 rok”. 

Ww. protokół znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 824147. 

Szczegółowych informacji w ww. sprawie udzielił Skarbnik Powiatu. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z protokołem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Raciborskiego VII kadencji z kontroli pn. „Wykonanie budżetu Powiatu Raciborskiego  

za 2023 rok”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin zgłosiła chęć reprezentowania Powiatu 

Raciborskiego w Ogólnopolskim Stowarzyszeniu Gmin Cysterskich. Propozycja spotkała się 

z akceptacją zebranych, a Sekretarz Powiatu Beata Bańczyk poinformowała, że stosowny 

projekt uchwały zostanie przygotowany na kolejne posiedzenie. 

 

O godz. 09.25 Starosta zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Inspektor 

w Wydziale Organizacyjnym 

 

Magdalena Powązka 

 

Prowadzący posiedzenie: 

Starosta 

 

Grzegorz Swoboda 
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Załączniki: 

1. Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 3 czerwca 2024 r. 

2. Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 3 czerwca 2024 r. 


